
 

Mødeleder:   
Dato: 13. september 2023 
Tidspunkt: kl. 17.30-19.30 
Sted: Skovstjernen 

Deltagere fra pårørenderåd:  
Preben, Runa (Teams) og Anni 
Referent:  
Klaus Bluhme Knudsen 
Ledere:  
Mads Kilden, Michel Tind og Klaus Bluhme Knudsen 
Medarbejderrep.:  
Anette 
 
Afbud: Helle Svenning og Paw Rotbøl Jacobsen 

 

  

Dagsorden kl. 17.30 -19.00 

 

Referat 
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Godkendelse af dagsorden 
 

 
Dagsordenen godkendes 
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Nyt fra ledelsen/medarbejder 

 
Aftaleholder 
Mads orientere om, at det fra hans stol handler 
om økonomi og tilhørende høringssvar for 
nuværende.  
Ligeledes orienteres om en yderligere straks 
besparelse på 121.000 på Område Grenaa. 
Økonomien tages fra de midler vi i budgetterne 
er afsat til fornyelse af IT og medarbejder 
kompetenceudvikling. Vi vil med andre ord ikke 
gå ned på varme hænder. Besparelsen bredes ud 
over alle fire afdelinger i Område Grenaa. 
Mads italesætter at Område Grenaas holdning er, 
at politikkerne må tage ansvar for de besparelser 
de pålægger området. De skal med andre ord stå 
på mål for de handlinger de gør sig. 
Ny APV igangsættes for hele område. 
 
Skovstjernen: 
Medarbejder fra Gul/Blå tiltræder som 
teamkoordinater i Rød/Grøn 
Der har været uanmeldt tilsyn fra Socialtilsyn 
Midt i starten af september, med efterfølgende 
god dialog med ledelse, medarbejdere og 
borgere. Efterfølgende er pårørende inviteret til 
at deltage i en pårørendeundersøgelse med 

 
Referat 

Pårørenderådsmøde Skovstjernen/Ålunden 
13. september 2023 kl. 17.30 



svarfrist den 19. september 2023. Vi håber der er 
stor tilslutning til undersøgelsen. 
 
I forlængelse af orienteringen om tilsynet er der 
dialog om tilsynets besøg. Det italesættes at der 
ikke umiddelbart kommer nogle påbud. 
Tilsynet vil pege på: 

- Metodeskarphed omkring KRAP  
- Systematisk brug af supervision 
- Borgere hvis adfærd har betydning for 

andre borgeres trivsel. 
- Ensartede dokumentation 

 
Medarbejderne italesætter troen på, ved dialog 
med tilsynet, at ledelsen nu er langtidsholdbar, 
hvilket giver god energi til arbejdet blandt både 
medarbejdere og ledelse. 
 
Medarbejderrepræsentant: 
Der sker mange ting i positiv retning, herunder 
stabilitet i ledelsen. 
PBD, KRAP og VUM skal implementeres 
ordentligt, hvilket kan ske i sammenhæng med en 
stabil ledelse. 
 
Ålunden: 
Der orienteres om borger der flytter fra 
Skovstjernen til Ålunden, hvilket er et trin ned af 
indsatstrappen og et godt billede på en positiv 
borgerudvikling 
Der orienteres om den politiske beslutning om at 
der skal oprettes gruppebaserede bostøttetilbud i 
Ålunden-regi. Indtil nu har medarbejderne kun 
været udekørende i kommunen. 
Der er en fornuftig dialog med B45 om 
terrassedør med tilhørende terrasser til alle 
lejemålene på Ålunden. Der ytres ønske om at 
det kunne være godt med døre der kan låses 
udefra. 
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Opfølgning på punkter fra sidste møde: 

• kontaktpersoner på Skovstjernen 
(”Tydelighed ift. Kontaktpersoner i husene” ) 
 

• Mad nok til aftensmåltiderne 
 

• Weekendaktiviteter 

 
 

 
 
Under udvikling 
 
Udsættes til beboerne er tilstede 
 
Der ikke igangsat noget strukturerede omkring 
weekendaktiviteter ud af huset. Mads italesætter 
at der grundet flere langtidssygemeldinger er 
taget hånd om kerneopgaven omkring borgerne 
der har været prioriteret. 
Der er planer om dagsture i fremtiden. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 
 

• Møder-tider på Nærheden om onsdagen  

Der spørges efterfølgende ind til status på 
langtidssygemeldingerne, hvilket siden sidste 
møde er gået fra 6 til 4 medarbejdere og snart 3.  
Der orienteres yderligere om at 
sygdomsstatistikken er generelt faldende. 
 
Det efterspørges efterfølgende igen til om 
referaterne kan komme på hjemmesiden, ligesom 
man gerne vil have status hver tredje måned til 
alle pårørende. 
Orientering om at der arbejdes på at ændre 
mødetiderne på Nærheden onsdag morgener, 
hvilket burde kunne fungere inden næste 
pårørendemøde 
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Høringssvar (deadline 15. sept.) 
https://norddjurs.dk/Media/63829164971592471
3/Budgetskitse%202024%20-%202027.PDF 
- eller se medsendte mail herom 
 

 
Der er enighed om at indgive høringssvar. 
Formanden vil udarbejde et udkast. 
 
Pårørenderåd vil gerne kvittere positivt i forhold 
til at nulstille økonomien (eftergive gælden).  
Kim Bruun Nielsen og Lene Mehlsen Thomsen 
dækker kommunaldirektørens område frem til en 
sådan ansættes. 
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Dialogmøde og valg til pårørenderåd 8. november 

 
Dagsorden for det kommende dialogmøde 
gennemgås ligesom valget vendes. Det besluttes 
at vi bruger skabelonen fra sidst samt: 
 
Ledelsen opfordrer til at der kommer et oplæg 
om selvbestemmelse ved Etikos (Uffe). 
Kommunens jurist inviteres ligeledes. 

 

Mødet afholdes den 8. november 2023, kl. 18.30-
21.00 og dagsordenen udsendes tre uger 
forinden. Der vil være mad til mødet. 

 

https://norddjurs.dk/Media/638291649715924713/Budgetskitse%202024%20-%202027.PDF
https://norddjurs.dk/Media/638291649715924713/Budgetskitse%202024%20-%202027.PDF
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Evt. 

 
 
Udvidelse af pårørenderådet. 
Der er ønske om at Ålunden ligeledes opstiller en 
medarbejderrep. ligesom det ønskes at beboer 
fra Ålunden også deltager som beboerrep.  
 

   
 

  
Sammen med beboerrepræsentanter  
kl. 19.00-19.30 
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Punkter fra beboere 
 

 
Det italesættes at der ikke altid er nok mad når 
det er livretterne der serveres. Vigtigt med en 
dialog til køkkenet når der er aflastningsborgere i 
husene. 
Weekendaktiviteter 
Borgerne fortæller at de selv skal komme med 
forslag, hvilket kan være svært.  
Det fortælles at personalet ikke tager nok 
borgere med. Nogen må ikke komme med. 
Mads fortæller at vi undersøger om der kan laves 
tiltag til der tilgodeser så mange borgere som 
muligt. 
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Evt. 
 

 
Intet at berette 

 

 


